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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 24. februar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 377 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Jarlov (KF). 

Spørgsmål nr.377: 

”Kan ministeren oplyse om Gentofte Kommune efter regeringsforslaget skal betale 

udligning af det beløb, som kommunen kan få ved i 2021 at forhøje skatteprocenten 

fra 22,8 til 23,5?” 

Svar: 

Udligningen mellem kommuner vedrørende skat sker efter værdien af beskatnings-

grundlaget ved en gennemsnitlig beskatning. Det er op til den enkelte kommune, om 

den vil vælge en lavere eller højere beskatning, og som udgangspunkt har det ikke 

betydning for kommunens udligning. 

Nogle kommuner med lav skat og højt beskatningsgrundlag vil dog også i det nye ud-

ligningssystem med regeringens udspil være omfattet af en overudligningsordning. 

For disse kommuner har indkomstskatteprocenten betydning for beregningen til be-

stemmelsen om overudligning. Disse opnår med overudligningen en rabat i deres bi-

drag til udligningen. Jo lavere indkomstskatteprocent, desto større rabat. 

Regeringen foreslår et nyt loft over rabatten i overudligningsordningen, så der kun 

gives rabat svarende til en indkomstskatteprocent ned til 23,5 pct. 

Med regeringens forslag vil Gentofte Kommunes nuværende rabat blive reduceret. 

Hvis Gentofte Kommune herefter forhøjer sin indkomstskatteprocent fra 22,8 til 23,5 

pct. vil det ikke have betydning for rabatten i overudligningsordningen eller i øvrigt for 

beregningen af udligningen. 
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